
 Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia komisie sociálnych vecí a zdravotníctva 

pri MZ mestskej časti Bratislava  -  Záhorská Bystrica zo dňa 28.11.2016 

 

Prítomní:      MUDr. Cingelová, Mgr. Fumačová, Kubíková, Mišovská 

                           JUDr. Treichelová 

 

Ospravedlnení:  Mgr. Jurčeková, Moková, Mgr. Marciš 

 

Program:  

1. Oboznámenie s výzvou advokáta zastupujúceho MUDr. Csádera + odpoveď 

miestneho úradu 

2. Predvianočné posedenie pre osamelých občanov ZB 

3. Sčítanie ľudí bez domova, informácia 

4. Ponuka služieb OZ Prosocia na opatrovateľskú službu + kurz opatrovania 

5. Sociálna situácia v rodine p. M.G. 

 

K bodu č. 1 

                        Oboznámenie s výzvou advokáta zastupujúceho MUDr. Csádera + odpoveď 

miestneho úradu – na miestny úrad bola v septembri doručená výzva na ospravedlnenie  

MUDr. Csáderovi, nakoľko sa cíti dotknutý  článkom uverejneným v časopise Naša Bystrica 

č. 4/2016, v ktorom bolo konštatované, že obyvatelia ZB sú  nespokojní najmä 

s poskytovanou pediatrickou starostlivosťou a že mestská časť uskutoční kroky smerujúce 

k vyriešeniu podnetov a zlepšeniu zdravotnej starostlivosti pre deti aj dospelých. Odpoveď 

advokátskej kancelárii poslal právnik MČ Mgr. Štefanko. V odpovedi konštatoval, že 

dotknutý článok je stručnou informáciou o uskutočnenom zbere podnetov na zlepšenie 

zdravotnej starostlivosti pre obyvateľov MČ vyhlásenom v periodiku a na sociálnej sieti. 

Uvádza, že  požiadavky na uverejnenie ospravedlnenia sú neodôvodnené. 

      Pri osobnom stretnutí starostu MČ MUDr. Csáder súhlasil zo zvýšením výšky nájomného 

z 1€/m2/rok na 15€/m2/rok avšak s podmienkou predĺženia nájomnej zmluvy o 2 roky to je 

do 31.1.2021. Súčasná nájomná zmluva je platná do 31.1.2019. 

      Stanovisko komisie: 
                                 Komisia zobrala informáciu na vedomie. Súhlasila so zvýšením 

nájomného pre MUDr. Csádera aj za podmienky predĺženia nájomnej zmluvy o 2 roky. 

Hlasovanie: 

Za 5 

 

      K bodu č. 2 
                        Predvianočné posedenie pre osamelých – tajomníčka komisie informovala, že 

starosta MČ prostredníctvom výzvy v časopise Naša Bystrica č. 5/2016 a internetovej stránky 

mestskej časti, pozýva osamelých občanov na každoročné predvianočné posedenie, ktoré sa 

uskutoční dňa 22.12.2016 o 15,00 v sále spoločenského domu v ZB. Prihlášky môžu 

obyvatelia odovzdať na miestnom úrade do 7.12.2016. Počet občanov, ktorí prijali pozvanie 

v roku 2015 bol 28. Pre pozvaných bude zabezpečený kultúrny program, vianočné 

občerstvenie – kapustnica, ryba, koláče a ovocie a tiež darček pod vianočným stromčekom.  

Stanovisko komisie: 
                                 Komisia zobrala informáciu na vedomie s tým, že tohto podujatia sa 

zúčastní ako hosť aj predsedníčka sociálnej komisie MUDr. Cingelová. 

Hlasovanie: 

Za 5 
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K bodu č. 3 

                    Sčítanie ľudí bez domova –  dňa 9.11.2016 vo večerných hodinách v čase od 

18.00 do 22.00 sa v Bratislave historicky po prvýkrát uskutočnilo sčítanie ľudí bez domova. 

Akciu zorganizovali Magistrát hl. m. SR Bratislavy a Inštitút pre výskum práce a rodiny 

v spolupráci s neziskovými organizáciami vo viacerých sociálnych zariadeniach. Sčítanie sa 

robilo  v ubytovniach nižšieho štandardu, na verejných priestranstvách a ďalších miestach ako 

sú železničné stanice, okolie nákupných centier, v parkoch a pod. 

     Sčítanie vykonávalo  106 sčítacích komisárov – dobrovoľníkov. 

     Zisťovanie bolo zamerané na ľudí bez domova a ľudí v neistom bývaní, ale aj  ľudí 

žijúcich v chatkách, ľudí pred prepustením z nemocnice, z detských domovov, väzníc, ktorí 

nemajú zabezpečené vlastné bývanie. 

     Zisťovanie bolo realizované dotazníkovým prieskumom, otázky boli zamerané na oblasti 

ako  prístup k teplému jedlu, ohrozenie na ulici, zdravotné problémy, finančný príjem a pod. 

     Údaje o počte ľudí bez domova však budú predstavovať len dolnú hranicu z celkového 

počtu, teda bude známy minimálny počet ľudí bez domova, ktorí žijú v Bratislave. 

     Prvé výsledky z prieskumu budú známe koncom novembra. Výdaje spojené so sčítaním  

hradilo hlavné mesto sumou približne 7000 €. 

      Záhorská Bystrica sa do dotazníkového  prieskumu nezapojila z dôvodu, že na našom 

území sa nezdržiavajú bezdomovci, ktorí by narúšali život v obci. 

Podľa informácie pracovníčky MsP p. Vadingerovej sa v ZB „udomácnili“ niekoľkí ľudia bez 

domova a to jeden v chatke medzi ZB a Mariankou, dvaja v stane pod krematóriom a jeden 

v poli pri TV Markíza. Doteraz nebolo potrebné proti nim nijako zasahovať. 

Stanovisko komisie: 

                                 Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie.  

Hlasovanie: 

Za: 5 

 

K bodu č. 4 

                  Ponuka OZ Prosocia v oblasti poskytovania opatrovateľskej služby 

Hurbanovo + ponuka opatrovateľských kurzov – komisia obdržala ponuku tohto združenia 

na zabezpečenie opatrovateľskej služby pre obyvateľov Záhorskej Bystrice s tým, že 

zamestnajú, v prípade záujmu, aj ženy  zo Záhorskej Bystrice, ktoré by pracovali ako 

opatrovateľky. OZ má tiež akreditáciu z MPSVaR SR na vykonávanie kurzov opatrovania 

v rozsahu 220 hodín od novembra 2016, takže by bolo možné aj absolvovať kurz. 

Stanovisko komisie: 

                                 Komisia zobrala ponuku na vedomie. 

Hlasovanie: 

Za 5 

 

K bodu č. 5 

                    Sociálna situácia v rodine p. M. G. – komisia reagovala na článok uverejnený 

v Novom čase dňa 22.11.2016. Pani G. sa už 8 mesiacov stará o vnuka, syna dcéry A., ktorá 

je vo výkone trestu /trest na 10 mesiacov/. Aktivisti OZ Šanca práva a spravodlivosti sú 

ochotní poskytnúť spoločenskú záruku za obvinenú a budú sa snažiť na najbližšom 

pojednávaní na súde dosiahnuť jej prepustenie, prípadne požiadať prezidenta republiky 

o milosť. Pani G. by potrebovala veľa vecí, na ktoré však nemá peniaze. 
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Stanovisko komisie: 

                                Komisia konštatovala, že  v máji t. r. bol p. M.G. vyplatený jednorazový 

fin. príspevok vo výške 150 € na nákup osobných potrieb pre syna F. Komisia navrhuje do 

konca roka vyplatiť jej aj príspevok na vnuka F., o ktorého sa sústavne stará a to vo výške 150 

€. 

Hlasovanie: 

Za 

5 

         

 

      

                                
  Božena Kubíková                 MUDr. Dagmar Cingelová PhD. 

Tajomníčka komisie                                                                     Predsedníčka komisie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


